
Referat af skolebestyrelsesmøde onsdag den 22. maj 2024 
 

Sted: Personalerummet 

Tidspunkt: kl. 17-19 

Referent:  

Deltagere: Ane Cathrine, Lea, Karina, Hanne Pia, Mette, Kathrina, 

Steen Lisbeth, Karsten, Charlotte, Maria, Pia, Ida 

Afbud: Karin 

Fraværende: 

Dagsorden  Tid Noter Formidling 

1. Valg af ordstyrer (B) 

 

2 min Mette valgt  

2. Godkendelse af 

dagsorden (B) 

 

1 min Godkendt  

3. Godkendelse af referat (B) 

 

2 min Godkendt  

4. 

 

Evaluering af skærmpolitik 

(D/B) 

 

Se uddybende 

bemærkninger. 

 

45 min KSO har sammen med formanden for 

elevrådet holdt et møde med elevrådet om 

skærmpolitikken. Elevrådets bemærkninger 

er vedlagt som uddybende bemærkninger 

til dagsordenen. Eleverne ønsker en 

lempelse af reglerne, så de må bruge 

mobiltelefonen i pausen og ønsker særlige 

regler for 10 klasse. 

Der har været udsendt et spørgeskema til 

forældreevaluering af skærmpolitikken. Der 

blev responderet fra bh kl til 8 klasse. 

Forældrene er overvejende tilfredse med 

den nuværende skærmpolitik, ønsker 

konsekvenser hvis politikken ikke 

overholdes. 

Lærerne kan konstatere at undervisningen 

er blevet markant bedre efter at politikken 

blev vedtaget. 

Der er behov for en mindre 

omskrivning/revidering af den nuværende 

skærmpolitik. Lea laver et udkast til det 

kommende skolebestyrelsesmøde. I 

samråd med KSO. 

 

5. Trafikpolitik (D) 

 

30 min SB overvejer om der skal laves en 

trafikpolitik for Marstal skole.  

Lea laver et udkast til en politik, der er 

målrettet specielt mod de trafikale forhold i 

 



Iflg. Skole & Forældre bør 

vi have en Trafikpoltik, og 

da netop trafik var emnet 

på AA i uge 19, er det 

oplagt nu at drøfte hvad 

en Trafikpolitik på Marstal 

Skole bør indeholde. 

 

Se mere om emnet på 

Rådet for Sikker Trafiks 

hjemmeside. 

 

og omkring skolen, der forelægges SB til 

næste møde. 

6. Status på trivsel på 7. 

årgang (O) 

 

15 min KSO orienterer om trivslen på 7. årgang, og 

de tiltag der er lavet.  

Der er fokus på god trivsel, og skolen vil 

benytte muligheden for fortsat at trække på 

hjælp fra bl.a. PPR.  

 

 

7. Meddelelser (O) 

 Elevrådet 

 Skolens leder 

 Medarbejderudval
get 

 SFO 

 Formand 
 

20 min Elevrådet: 

Ida vil gerne lave en drejebog til de 

kommende elevrådsrepræsentanter.  

Ida laver nogle notater i punktform over det 

sidste års arbejde og sender til KSO, der så 

sammen med Mona laver en drejebog til 

elevrådet inden det nye skoleår. 

 

Skolens leder: 

Skolen søger 2-3 nye lærere, der har været 

afholdt jobsamtaler, hvor der var indkaldt 7 

kandidater. Der var gode ansøgere iblandt. 

Beslutning ikke truffet endnu, da samtaler 

er afholdt dags dato. 

 

Det overvejes at genopslå stillingen som 

afdelingsleder til august, eller inden, hvis 

man kan have en formodning om relevante 

ansøgere.   

Fagfordelingen er snart på plads. 

 

Sidste skoledag forløb rigtig fint. 

Fremadrettet vil man gerne have en dialog 

 

https://sikkertrafik.dk/undervisning/skole/trafikpolitik/
https://sikkertrafik.dk/undervisning/skole/trafikpolitik/
https://sikkertrafik.dk/undervisning/skole/trafikpolitik/


med politi og busselskab vedr. 

knallertkørslen inden sidste skoledag. 

 

Eksamenstiden er begyndt.  

Der har været afholdt valg til SB: 

Lea og Mette er genvalgt, Clara Rehde 

Eidenert og Theis Rohard er nyvalgte. Der 

mangler fortsat suppleanter til SB. 

 

MEDudvalg: 

Brugen af hændelsesskemaer blev 

genopfrisket. 

 

SFO: 

Der har været afholdt trepartssamtaler med 

børnehaverne og de kommende skolebørns 

forældre. 

Der har været en et årig bygnings 

gennemgang af SFOen, hvor der blev 

fundet få fejl og mangler. De bliver udbedret 

inden udgangen af juni. 

Der holdes skilteindvielse mandag den 27/5 

af det flotte skilt som Ole Hartvig har lavet 

til indgangspartiet i Soltoften. 

Der holdes afsked for Hanne R. Jørgensen, 

der går på efterløn torsdag den 30/5. 

 

Formanden: intet 

8. Eventuelt (O) 

 

5 min Årets sidste skolebestyrelsesmøde holdes 

torsdag den 13. juni og der serveres 

smørrebrød og hilses af med de afgående 

bestyrelsesmedlemmer. 

 

Datoer for de kommende forældremøder 

ønskes på som punkt til kommende møde, 

da SB så kan fordele deltagelse ved 

møderne imellem sig. 

 

 



Fastlæggelse af datoer for næste års 

skolebestyrelsesmøder skal ske på 

kommende møde 

 
 
Uddybende bemærkninger:  

 

Punkt 4: Evaluering af skærmpolitik 
Evaluering fra elevrådet: 
Elevrådet bemærker, 1) at man gerne vil have mulighed for at benytte mobiltelefonen i pauserne, 
2) at de voksne ikke har forståelse for, at mobilen har stor betydning for de unge og 3) at det er ok, 
at man ikke kan bruge den i timerne med mindre læreren giver lov.  
 
Elevrådet foreslår at:  

1. Eleverne igen får lov til at bruge mobiltelefonen i pauserne.  
2. I så fald 1. ikke kan imødekommes, at de kan få lov at bruge den i udvalgte pauser.  
3. Der laves særlige regler for 10. klasses miljøet. Eleverne er her 16-17 år gamle, og på flere 

ungdomsuddannelser må mobiltelefonen godt benyttes i pauserne.  
 
Evaluering fra forældre indsamles stadig og eftersendes senest mandag den 20. maj. 

 
 
 
 
Rykkes til næste møde: 
 

 

 

 


